



CANADA

CONSOLIDATION

CODIFICATION

Boards of Trade Act

Loi sur les chambres de commerce

R.S.C., 1985, c. B-6

L.R.C. (1985), ch. B-6

Current to April 18, 2022

À jour au 18 avril 2022

Last amended on February 26, 2015

Dernière modification le 26 février 2015

OFFICIAL STATUS OF CONSOLIDATIONS

Subsections 31(1) and (2) of the *Legislation Revision and Consolidation Act*, in force on June 1, 2009, provide as follows:

Published consolidation is evidence

31 (1) Every copy of a consolidated statute or consolidated regulation published by the Minister under this Act in either print or electronic form is evidence of that statute or regulation and of its contents and every copy purporting to be published by the Minister is deemed to be so published, unless the contrary is shown.

Inconsistencies in Acts

(2) In the event of an inconsistency between a consolidated statute published by the Minister under this Act and the original statute or a subsequent amendment as certified by the Clerk of the Parliaments under the *Publication of Statutes Act*, the original statute or amendment prevails to the extent of the inconsistency.

LAYOUT

The notes that appeared in the left or right margins are now in boldface text directly above the provisions to which they relate. They form no part of the enactment, but are inserted for convenience of reference only.

NOTE

This consolidation is current to April 18, 2022. The last amendments came into force on February 26, 2015. Any amendments that were not in force as of April 18, 2022 are set out at the end of this document under the heading “Amendments Not in Force”.

CARACTÈRE OFFICIEL DES CODIFICATIONS

Les paragraphes 31(1) et (2) de la *Loi sur la révision et la codification des textes législatifs*, en vigueur le 1^{er} juin 2009, prévoient ce qui suit :

Codifications comme élément de preuve

31 (1) Tout exemplaire d'une loi codifiée ou d'un règlement codifié, publié par le ministre en vertu de la présente loi sur support papier ou sur support électronique, fait foi de cette loi ou de ce règlement et de son contenu. Tout exemplaire donné comme publié par le ministre est réputé avoir été ainsi publié, sauf preuve contraire.

Incompatibilité – lois

(2) Les dispositions de la loi d'origine avec ses modifications subséquentes par le greffier des Parlements en vertu de la *Loi sur la publication des lois* l'emportent sur les dispositions incompatibles de la loi codifiée publiée par le ministre en vertu de la présente loi.

MISE EN PAGE

Les notes apparaissant auparavant dans les marges de droite ou de gauche se retrouvent maintenant en caractères gras juste au-dessus de la disposition à laquelle elles se rattachent. Elles ne font pas partie du texte, n'y figurant qu'à titre de repère ou d'information.

NOTE

Cette codification est à jour au 18 avril 2022. Les dernières modifications sont entrées en vigueur le 26 février 2015. Toutes modifications qui n'étaient pas en vigueur au 18 avril 2022 sont énoncées à la fin de ce document sous le titre « Modifications non en vigueur ».

TABLE OF PROVISIONS

An Act respecting the incorporation of boards of trade

	Short Title
1	Short title
	Interpretation
2	Definitions
	Incorporation
3	Persons who may form a board of trade
4	Procedure to change boundaries of districts
5	Certificate of formation
6	Statutory declaration
7	Minister
8	Powers
9	Election of officers
10	Legal domicile
	Officers
11	Officers of board of trade
12	Election of president and members of council
13	Failure of election
14	Oath of office
15	Vacancies
	Meetings
16	Majority to have full power
17	General quarterly meetings
18	Special general meeting
19	Meetings of council
	Membership
20	Members of corporation
21	Retirement of members
	By-laws
22	By-laws and regulations
23	To be binding
24	Notice to be given

TABLE ANALYTIQUE

Loi concernant la constitution des chambres de commerce

	Titre abrégé
1	Titre abrégé
	Définitions
2	Définitions
	Constitution
3	Constitution d'une chambre de commerce
4	Procédure pour changer les limites d'un district
5	Certificat de constitution
6	Déclaration solennelle
7	Ministre
8	Pouvoirs
9	Élection du conseil
10	Domicile légal
	Membres du conseil
11	Conseil de la chambre de commerce
12	Élection du président et des membres du conseil
13	Défaut de faire l'élection
14	Serment professionnel
15	Vacance
	Assemblées
16	Plein pouvoir de la majorité
17	Assemblées générales trimestrielles
18	Assemblée générale extraordinaire
19	Réunions du conseil
	Membres
20	Membres
21	Retraite des membres
	Règlements administratifs
22	Règlements administratifs ou autres
23	Sont obligatoires
24	Avis requis

	Subscriptions and Dues
25	Subscriptions and penalties
26	Evidence
	Powers of Council
27	Meetings of council
28	Powers of council
29	Quorum
30	Who to preside
31	By-laws, rules and regulations
	Board of Arbitration
32	Board of Arbitration
33	Members to be sworn
34	Members of Board
35	Powers of arbitrators respecting oaths, etc.
	Licensing of Weighers
36	Weighers to be examined
37	Weigher to take oath
	Affiliation with Canadian Chamber of Commerce
38	Affiliation with Canadian Chamber of Commerce
	Change of Name
39	Change of name
40	Publication in Canada Gazette
41	Rights and liabilities
	Annual Summary
42	Annual summary
	Dissolution
43	Dissolution of corporation
	Formation of Board
44	Formation
45	Memorandum of agreement
46	Amendments
47	Existing boards of trade
48	Powers

SCHEDULE

	Contributions et redevances
25	Contributions et pénalités
26	Preuve
	Pouvoirs du conseil
27	Réunions du conseil
28	Pouvoirs du conseil
29	Quorum
30	Qui préside
31	Règlements administratifs, règles et règlements
	Conseil d'arbitrage
32	Conseil d'arbitrage
33	Les membres prêtent serment
34	Membres du conseil
35	Pouvoir des arbitres quant au serment, etc.
	Autorisation des peseurs
36	Examen des peseurs
37	Assermentation des peseurs
	Affiliation à la Chambre de commerce canadienne
38	Affiliation à la Chambre de commerce canadienne
	Changement de dénomination
39	Changement de dénomination
40	Publication dans la Gazette du Canada
41	Droits et obligations
	Rapport sommaire annuel
42	Rapport sommaire annuel
	Dissolution
43	Dissolution de la chambre de commerce
	Formation de la chambre
44	Formation
45	Mémoire de convention
46	Modification
47	Chambres de commerce existantes
48	Pouvoirs

ANNEXE



R.S.C., 1985, c. B-6

L.R.C., 1985, ch. B-6

An Act respecting the incorporation of boards of trade

Loi concernant la constitution des chambres de commerce

Short Title

Titre abrégé

Short title

1 This Act may be cited as the *Boards of Trade Act*.

R.S., c. B-8, s. 1.

Titre abrégé

1 *Loi sur les chambres de commerce.*

S.R., ch. B-8, art. 1.

Interpretation

Définitions

Definitions

2 In this Act,

board of trade includes chamber of commerce, and, for the purposes of the appointment of weighers of grain under this Act, means any board of trade or chamber of commerce incorporated under any Act of Parliament, of the legislature of the former Province of Canada or of the legislature of any province; (*chambre de commerce*)

council includes “board of directors” and trustees of the governing body, however designated; (*conseil*)

district means any judicial district, or temporary judicial district, that is set apart or constituted as such by any Act of Parliament or of the legislature of any province or by any proclamation issued under or by virtue of any such Act, and any city, county, town or village, to any of which may be added one or more townships selected for that purpose, or any group of municipalities or divisions, within and for which a board of trade is established under this Act, and includes

(a) in the Provinces of Saskatchewan, Alberta and Newfoundland and Labrador, any electoral district, as constituted for elections to the legislative assembly for any of those provinces, within and for which a board of trade is established, and

(b) in the Province of British Columbia and in Yukon, any mining division, or any tract of country described as extending to certain specified distances and in

Définitions

2 Les définitions qui suivent s’appliquent à la présente loi.

chambre de commerce S’entend notamment d’un *board of trade* et, pour les fins de la nomination des pe-seurs de grain sous le régime de la présente loi, s’entend de tout *board of trade* ou de toute chambre de commerce constitués en vertu d’une loi du Parlement, ou de la légis-lature de l’ancienne province du Canada ou d’une pro-vince. (*board of trade*)

conseil Sont assimilés au conseil le « conseil d’adminis-tration » et les administrateurs du corps dirigeant, quelle qu’en soit la désignation. (*council*)

district Tout district judiciaire ou tout district judiciaire provisoire, délimité ou constitué comme tel par une loi fédérale ou provinciale, ou par une proclamation prise en vertu ou sous l’autorité d’une telle loi, et toute ville, tout comté ou tout village auxquels peuvent être ajoutés un ou plusieurs cantons choisis à cette fin, ou un groupe de mu-nicipalités ou de divisions, dans et pour lesquels est constituée une chambre de commerce sous le régime de la présente loi. Lui sont assimilés :

a) dans les provinces de la Saskatchewan, d’Alberta et de Terre-Neuve-et-Labrador, tout district électoral, constitué pour les élections à l’Assemblée législative pour l’une de ces provinces, dans et pour lequel une chambre de commerce est constituée;